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Kaupunginvaltuuston kokouksessa 55 § / 11.11.2024 annettiin seuraavan 
sisältöinen valtuustoaloite: 
 
” Parkanon Kaupunginvaltuustolle 
 
Talousarvioaloite 
Varhaiskasvatuksen tilaongelman helpottamiseksi vuoden 2025 
talousarvioon kirjataan: 
1. Perhepäivähoitajille maksettava erillislisä on tällä hetkellä 150 €/kk. 
1.1.2025 alkaen erillislisä on 350 e/kk. Lisäksi perhepäivähoitajalle 
maksetaan kulukorvausta oman kodin käytöstä nykyisen ateriakorvauksen 
lisäksi 5 €/lapsi/päivä. 
2. Kotihoidon kuntalisä on 1.1.2025 alkaen on 300 € / kk. Kotihoidontuen 
kuntalisää ei makseta samanaikaisesti vanhempainpäivärahojen kanssa. 
Kuntalisä maksetaan jokaisesta varsinaisen kotihoidon tukeen oikeutetusta 
lapsesta. 
 
Panostetaan perhepäivähoitoon. Korotetaan väliaikaisesti palkanlisää ja 
parannetaan työn kiinnostavuutta. Lisäksi aletaan maksamaan korvausta 
oman kodin käytöstä, mikä on lain mukaan sallittua. Lisäksi tutkitaan 
mahdollisuutta käyttää ryhmäperhepäivähoitotiloina esim. Kosken talo, 
seurakuntatalo ja Huhdanrinne. 
 
Varhaiskasvatuslaki: 
29§ Kelpoisuusvaatimuksena perhepäivähoitajan tehtäviin on tehtävään 
soveltuva ammattitutkinto tai muu alalle soveltuva koulutus. 
33§ Jos varhaiskasvatuksessa toimivan 26-32 §:ssä säädetyn henkilöstön 
tehtävään ei saada henkilöä, jolla on säädetty kelpoisuus, tehtävään 
voidaan ottaa enintään vuoden ajaksi kerrallaan henkilö, jolla suoritettujen 
opintojen perusteella on riittävät edellytykset ja tehtävän edellyttämä taito 
tehtävän hoitamiseen. 
10§ Varhaiskasvatusympäristön on oltava kehittävä, oppimista edistävä 
sekä terveellinen ja turvallinen lapsen ikä, kehitys ja muut edellytykset 
huomioon ottaen. Lasta tulee suojata väkivallalta, kiusaamiselta ja muulta 
häirinnältä. Toimitilojen ja toimintavälineiden on oltava terveellisiä, 
turvallisia ja asianmukaisia, ja niissä on huomioitava esteettömyys. 
 
Kotihoidon kuntalisää käsiteltiin aiemmin valtuustoaloitteen muodossa. 
Sivistyslautakunta totesi lausunnossaan kuntalisän olevan kunnalle 
suunnilleen kustannusneutraali, mutta OECD:n tutkimusten mukaan lapsi 
pärjää elämässään paremmin, jos hänet saadaan nuorempana 
varhaiskasvatuksen piiriin, eikä aloite edennyt. 
Kokemusperäisesti tiedämme, että merkittävä osa äideistä haluisi olla 
pikkulapsivaiheen elämästään kotiäitinä. 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisen toimen ja 
sivistystoimen toimialojen valmisteltavaksi. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 


